
PROTOKOLL 
 
 

fört vid FÅRO HEMBYGDSFÖRENINGS ÅRSMÖTE den 22 februari 2009 
i Fårö Bygdegård 

 
Föreningens ordförande Sabine Sten välkomnade 45 medlemmar, som trots den bistra vinterdagen 
tagit sig hit på delvis igensnöade vägar. 
 

§1. 
Till ordförande för årsmötet valdes Lennart Lindgren och till mötessekreterare Erik W. Ohlsson 
 

§2. 
Till justerare av årsmötesprotokollet utsågs Gun Thomsson och Ingvar Larsson. 
 

§3. 
Konstaterades att årsmötet var stadgeenligt utlyst. 
 

§4. 
Fastställdes dagordningen för mötet. (Se bilaga 1) 
 

§5. 
Föreningens ordförande Sabine Sten föredrog den digra verksamhetsberättelsen för 2008. (Se bilaga 
2) 
I anslutning härtill påpekade Gunilla Brogren och Ingvar Larsson att Gazeliskolan fyller 185 år. 
Ulla du Rietz framförde ett tack för den tryckta och utsända verksamhetsberättelsen och initierade 
en applåd för detta arbete. 
 

§6. 
Kassören Ingrid Nyström föredrog den ekonomiska berättelsen. (Se bilaga 3) Sammanfattningsvis 
har föreningen under året fått c:a 30 nya medlemmar, haft ett överskott på 5.763:-, har ett eget 
disponibelt kapital på 62.664:- och ett kapital i bokfonden på 420.482:-. Revisionsberättelsen 
föredrogs och den där föreslagna ansvarsfriheten för kassören och styrelsen beviljades, sedan 
resultat- och balansräkning fastställts. 
 

§7. 
Styrelsens årsarvoden fastställdes och blev som tidigare: kassören 1.000:-, ordf. och sekr. 500:- 
vardera och till övrig ledamot 200:- vardera. 
 

§8. 
Val av styrelseledamöter: Till ordf. på 2 år valdes Sabine Sten, omval.                 Till ledamöter 
på 2 år valdes Ingrid Nyström, omval, Ingvar Söderdahl, omval och John Nordberg, omval. 
Till revisorer på 1 år omval av Britt Carlsson och Katarina Nilsson och till revisorssuppleanter på 1 
år omval av Anna Ekström och Ove Gustafsson. 

 
 
 
 
 

§9. 
Till Fårö Hembygdsförenings representant i Föreningen Fårö Framtid för 2009 valdes Sabine Sten. 
 



§10. 
Årsavgiften för 2010 fastställdes på styrelsens förslag till oförändrade (100) Etthundra kronor. 
 

§11. 
Information om Museigruppens arbete lämnades av Sabine Sten och Majvor Östergren. Diskussion 
med representanter för ledningen av Gotlands Kommun har utmynnat i att hembygdsföreningen i 
samråd och samarbete med det blivande Ingmar Bergmancentret skall kunna beredas plats i samma 
lokaler. 
I den planerade Bergmanstiftelsen är det meningen att kommunens insats skall bli att upplåta 
skolanläggningen till centret. 
Flera frågor ställdes i anslutning till detta förslag: 

1. Det nya nyttjandet av dessa lokaler får ej medföra att de stängs för den nu pågående 
förskoleverksamheten. 

2. Fårö Hembygdsförening måste vara med som en av stiftarna i den blivande 
Bergmanstiftelsen för att kunna vara försäkrad om en säker plats i de aktuella lokalerna. 

3. Vad händer om barnantalet på Fårö i framtiden skulle öka i sådan omfattning att det  blir 
aktuellt att åter öppna en skola här? 

Ordföranden meddelade att Fårö Hembygdsförening sökt medel genom Leader-projektet för att 
under fyra månader få sakkunnig hjälp med planeringen av det tillämnade arkeologiska-etnologiska 
museet. Projektet beräknas starta under mars månad. 
 

§12. 
Fårö Hembygdsförenings Bokgrupps Bokfond föreslås transformeras till Fårö Publiceringsfond. 
Bakgrund, ändamål och framtida verksamhet vid denna presenterades av Gunilla Brogren. (Se 
bilaga 4) 
Synpunkter på förslagen framfördes av Gun Thomsson, Petter W. Rimfors och Lars Sjösvärd 
varefter förslaget i sin helhet godkändes av årsmötet. 
De första ledamöterna i Fårö Publiceringsfond kunde efter valberedningens förslag väljas och blev 
sålunda: Gunilla Brogren, ordf. på 1 år, ledamöter på 1 år Sabine Sten och Ingrid Nyström och 
ledamöter på 2 år Ingvar Larsson och Majvor Östergren. 
 

§13. 
Inga motioner hade inkommit till årsmötet. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

§14. 
Verksamhetsplanen för 2009 presenterades av Sabine Sten: Arbetet på museet och Nantens hus 
fortsättes. Omfattande tjärsmörjning av hus och båtar planeras, likaså natur- och kulturvandringar. 
Sommarfest vid Kyrkstallarna med båttema sista söndagen i juli, fortsatt barnverksamhet, höstfest 
m.m. 



Ordf. i Fårö Pensionärsförening Aina Hjärne efterlyste återupptaget samarbete vid Gökotta vilket 
mottogs positivt. Upprop om förskolans bevarande föredrogs. Lista med önskemål om guider 
/vakter vid Sjöräddningsmuseet presenterades. 
 

§15. 
Årsmötet beslutade enhälligt att tillskriva berörda myndigheter i Gotlands kommun om vikten av att 
Förskolan på Fårö ej läggs ner. Uppdrogs åt styrelsen att avge detta yttrande. 
 

§16. 
Avslutades årsmötet och mötesordf. Lennart Lindgren avtackades för väl genomförda förhandlingar. 
 
Fårö den 22 februari 2009 
Vid protokollet   Justeras 
    Gun Thomsson 
Erik W Ohlsson/sekr   Ingvar Larsson 
 
 
 
Anteckningar i anslutning till årsmötet den 22 febr 2009: 
Efter en paus där kaffe och semla bjöds hölls en parentation över den 15 januari -09 bortgångne 
hedersmedlemmen Joe Nordberg vars minne hyllades med en stunds stillhet. 
 
Gotlands landsantikvarie tillika chefen på Gotlands Museum Lars Sjösvärd berättade efter en 
presentation av sig själv om sitt första år i den nya befattninten och om planer för den kommande 
museiverksamheten. 
Han uttryckte även en önskan om ett nära samarbete med den gotländska hembygdsrörelsen och de 
gotländska hembygdsföreningarna. 
Det intressanta föredraget avslutades med en stunds tillfälle till frågor och kommentarer där 
Osborne Nyström, Majvor Östergren, Ingvar Larsson bland andra gjorde inlägg. 
Lars Sjösvärd avtackades med en varm applåd och de tre Fåröböckerna. 
 
 
Fårö som ovan 
Erik W. Ohlsson/sekr 
 
 
 
Tillägg till §12 i årsmötesprotokollet 2009 ska skrivas av Gun Thomsson enl. Sabine Sten, ordf. 
Gun Thomsson framförde en önskan om ett förtydligande av §3 i Stadgar för Fårö Publiceringsfond 
under årsmötet. Gunilla Brogren besvarade med att valet av bokkommitténs styrelse endast gällde 
första året 2009. 
Därefter kommer en styrelse att väljas av Fårö Hembygdsförenings medlemmar. Förslag till styrelse 
kommer att framföras av Fårö Hembygdsförenings valberedning. 
 
Fårö som ovan 
Gun Thomsson 


